
 Číslo materiálu:  

Komise: Školská                                                                RM   19. 4. 2023 

Datum:   3. 4. 2023 – 17:00 hod.  

Přítomni: 

 

 

 

 

Omluveni: 

Neomluveni: 

Gestoři komise: 

Hosté:               

Dana Vepřková, Jana Červená, Radek Pařez, Klára Čejková, Nina Bilincová, Jana 

Nedvědová, Petr Lošek, Petr Spálený, Pavlína Hladíková, Jana Bolková, Pavla 

Berková, Andrea Melechová Ruthová, Kamila Drtilová, Jiří Nedvěd, Lucie 

Francová – administrátor komise v zastoupení 

 

Karel Polívka, Soňa Zuchová, L.Krulišová – administrátorka komise 

Jana Bolková 

Mgr. Lukáš Seifert – starosta, Ing. Josef Treml - radní 

 

 

Příští jednání: 15. 5. 2023  v 17.00 hodin na ZŠ Žižkov Kutná Hora 

 
 

1) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 

a) Úvodní slovo předsedkyně komise paní Mgr. Dany Vepřkové 

Předsedkyně komise přivítala přítomné členy komise a poděkovala vedení ZŠ Žižkov 

za to, že se může jednání v rámci rotace po školách konat právě na ZŠ Žižkov a 

předala slovo zástupkyni ředitelky školy paní Janě Nedvědové.  

Paní Nedvědová omluvila ze zdravotních důvodů ředitelku školy, paní Kotrbovou. 

Nabídla připravené pohoštění a zahájila prezentaci, kterou si za školu připravila.  

 

b) Prezentace a následné dotazy 

Škola má problém s kapacitami. Družina byla v rámci Lex Ukrajina navýšena na 9 

oddělení. Ve škole je 25% žáků se zvýšenou podporou. Mezi priority školy patří klima 

školy. Škola má zavedeno doplňující slovní hodnocení. Všechny třídy se dělí na 

jazyky. Dlouhodobě škola pořádá výměnné pobyty s maďarským městem Eger. 

Momentálně hledají partnera pro Erasmus v severských zemích. ZŠ Žižkov je školou 

UNESCO společně s církevním gymnáziem již od roku 2010 a zapojují se do týdne 

UNESCO. Mezi základními školami jsou v tomto zapojení již spíše raritou. Mají 

dramatický soubor a sbor o 60ti zpěvácích. Pro školu připravil pan Ing. Veverka 

projekt na přírodní učebnu za 560 tis. bez DPH. Dále řeší projekt na výměnu oken, což 

je vzhledem k umístění školy v památkové rezervaci problematické.  

 

Po prezentaci přišel prostor na dotazy: 

Paní Vepřková se dotázala, jak to škola dělá, že již několik let ve škole nikdo 

neopakoval ročník. Paní Nedvědová vysvětlila, že tím receptem je systematické 

doučování dětí tak, aby ve škole nezůstávaly déle než je nutné. Dále se předsedkyně 

komise dotázala na rozšířenou výuku jazyků. Ve škole se kromě angličtiny a němčiny 

vyučuje i ruština, španělština a francouzština. Dále vznesla předsedkyně dotaz na 

zápisy do prvních ročníků pro šk. rok 2023/2024. Paní Nedvědová popsala současný 

stav a uvedla, že k dnešnímu datu nejsou v rezervačním systému všechny děti ze 

spádového obvodu ZŠ Žižkov na základě prediktivních seznamů od paní Francové. 

Dále uvedla, že by bylo ideální, kdyby se otevíraly celkem tři třídy, ale to bohužel 

k predikci pravděpodobně nevyjde. Je zde návazný problém s kapacitou školní jídelny, 

která má okamžitou kapacitu 100 strávníků. Starosta města Lukáš Seifert, který je 

zároveň gestorem školské komise reagoval na problém s kapacitou jídelny. Jsou dvě 

řešení. Jedno je drahé a druhé ještě dražší. První možností je vybudovat novou jídelnu 



v „Tesco pavilonu“, což by vyšlo na cca 70 mil. Kč, stejně jako 4 nová oddělení 

mateřské školy. Druhou variantou je rozšíření stávající kapacity.  

Předsedkyně vznesla skrze zápis dotaz: „Za jakých podmínek by GJO odstravovalo 

žáky ZŠ Žižkov, jelikož poslední pokus o odstravování žáků na druhém stupni ZŠ 

v jídelně GJO nedopadl úspěšně a existuje několik odůvodnění. Předsedkyně bude 

iniciovat nové setkání ohledně stravování na GJO. Schůzky se zúčastní starosta, ředitel 

GJO, vedoucí školní jídelny GJO a předsedkyně školské komise. Cílem je vyjednat 

nové podmínky pro případné stravování žáků ZŠ Žižkov.  

 

Celá prezentace je přílohou tohoto zápisu.  

 

c) Zápisy do 1. ročníků ZŠ a přijímací řízení do MŠ 

Předsedkyně komise vznesla k zástupcům dalších škol, kteří jsou zároveň členy 

školské komise dotaz na aktuální stav zápisů do 1. tříd pro nadcházející školní rok. 

Ředitelka ZŠ Kutná Hora Kamenná stezka 40 nahlásila, že k 3.4. má v rezervačním 

systému 41 dětí, celkem 5 hlášených odkladů. Zástupkyně ředitele ZŠ J. Palacha 

informovala, že v systému je nahlášeno 60 dětí, zatím celkem 3 odklady a dodala, že 

předrezervace není povinná. Rodiče jen volají, že chtějí přijít k zápisu. Dále vnesla 

téma bytů v Ortenově ulici, které z doslechu prý koupila firma Foxconn pro své 

zaměstnance, což by mohlo znamenat příliv dětí s OMJ. Starosta informoval, že 

v následujícím týdnu bude zveřejněna demografická analýza MŠMT a dodal, že tento 

školní rok bude složitý zejména pro okolní obce vzhledem k tomu, že kapacity 

v našich školách budou stěží stačit pro děti z Kutné Hory.  

Později se předsedkyně dotázala ředitelky MŠ KH, paní Berkové na zápisy do MŠ. 

Paní ředitelka uvedla, že v MŠ KH budou zápisy probíhat na jednotlivých provozech 

2.5. Předpokládá 206 – 208 předškoláků a celkem 35 odkladů. U tématu mateřských 

škol, starosta dodal, že ohledně nové MŠ vidí možnost v přestavbě nějaké budovy na 

MŠ a dodal, že jeho záměrem je, aby 16 mil. z dotace na MŠ Trebišovská šlo zpět do 

MŠ/ZŠ.  

 

d) Kurzy češtiny pro žáky s OMJ 

Paní Červená navrhla vyvolat jednání s firmou Foxconn ohledně kurzů češtiny pro 

cizince. Nejedná se pouze o problém s velkým počtem ukrajinských žáků ve školách, 

ale také o vysoké procento mongolských dětí. Paní Francová z odd. školství 

kontaktovala Foxconn ohledně počtů pracovníků cizinců a zapojení do projektu na 

integraci cizinců. Pan Kožený z Foxconnu bohužel nereaguje. Pan starosta dodal, že 

jednání s panem Koženým, které měl bylo neuspokojivé. Firma chce v tomto roce 

podpořit domov pro seniory. U Mongolců je problematické to, že ač ve Foxconnu 

pracují, tak jsou to většinou agenturní pracovníci. Kmenoví zaměstnanci mají kurzy čj 

a tlumočníky. Starosta města dodal, že výuka čj by měla být zakotvena v legislativě 

jako podmínka pobytu. Dále doplnil, že žáci ZŠ Žižkov mají lepší výsledky ve 

vzdělávání než např. Finsko a že Polsko je lídrem vzdělávání v Evropě.  

 

e) Školní jídelny 

Předsedkyně vznesla dotaz na současné fungování školních jídelen. Starosta popsal 

současnou situaci. Ke 30.3. rezignoval ředitel školních jídelen a od 31.3. není na 

pracovišti pro překážky avšak spolupracuje na předání řízení organizace. Spolupracuje 

na odstranění závěrů auditu školních jídelen. K 30.3. byla do funkce ředitelky 

jmenována paní Štěpánka Šťastná. Na místo ředitelky nastoupila 3.4.  



Starosta dále informoval, že od září 2023 bude upravena struktura školních jídelen. 

Budou správně zařazeni zaměstnanci. Od září bude nový jídelníček, kde bude jen 

jedno jídlo, dvě pouze pokud bude zároveň sladké jídlo. Prvním úkolem je plnění 

zákonných podmínek. Do jídelen bude třeba investovat. Nakoupí se salátové bary a 

začne se vážit odpad, což jsou cenné informace pro plánování stravování. Do 

zkvalitnění stravování bude zapojen i MUDr. Procházka a další specialistka na 

stravování. Zřizovatelem bude kontrolován a hodnocen stav průběžně a hodnocena 

komunikace s ředitelem v rámci systému odměňování.  

 

f) RŠPKH a pilotní Majáles 

Paní Červená vznesla dotaz, jak je možné, že když bylo dohodnuto, že Majáles bude 

pořádán až v následujícím školním roce, proč se najednou pořádá už letos. Paní 

Francová z odd. školství popsala situaci vývoje. Na lednové RŠPKH se paní Francová 

s paní Drtilovou dotazovaly předsedkyně a místopředsedy RŠPKH, proč nechtějí 

uspořádat Majáles už v tomto roce. Hlavním důvodem byla práce na projektu 30 pod 

30 s NF Eduzměna a časopisem Forbes a také argument, že je na to potřeba rok. Po 

diskuzi tým cca 6 žáků včele s vedením RŠPKH i s ohledem na dostupnost 

studentských středoškolských kapel a tomu, že vedení RŠPKH bude již v příštím roce 

maturovat a tedy nebude moci řídit přípravy Majálesu 2024 si odsouhlasili, že zkusí 

uspořádat Majáles již v letošním roce. Akci si budou pořádat žáci sami s podporou 

odd. školství a NF Eduzměna. Spolupracují s paní Francovou a paní Jarošovou. Již 

proběhla schůze širšího realizačního týmu. Program je již téměř sestaven, úkoly 

rozdány, akce by se měla uskutečnit  

3. června v Breuerových sadech. Pokud tento pilotní projekt bude mít určité 

nedostatky, přesto ho lze hodnotit kladně, protože se při jeho přípravě žáci mnohé 

naučí a osvojí si již hodně dovedností, které využijí při přípravě dalšího ročníku.  

 

e) Po jednání komise proběhla prohlídka budovy školy pro zájemce.  

 
 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

Příloha č. 1: Prezentace ZŠ Žižkov  

 

Další setkání školské komise proběhne 15. 5. 2023 v 17:00 hod. na ZŠ J. Palacha. 

 
Zapsala: L. Francová 

Zápis ověřil: D. Vepřková 

 


